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 ,חקלאים יקרים

השבוע   איבדעם ישראל לצד התחדשות המו"מ להחזרת החטופים והתקווה לראות את אחינו ואחיותינו בבית, מי לשיקום ומי לקבורה, 

במקביל, אזור העוטף .  ורפואה שלמה לפצועים  אנו שולחים חיבוק ותנחומים למשפחותיהם.  שנפלו בקרבות ברצועת עזה  מלוחמים

ממשיך להתמודד עם חוסר שקט ביטחוני. רקטה שנפלה השבוע בקיבוץ נירים מזכירה לכולנו עד כמה המציאות שם שברירית. אנו  

בתוך כל    .ולמשקיהם  וממשיכים, פשוטו כמשמעו, להחזיק בגופם את הגבולמחבקים את החקלאים והתושבים ששבו ליישוביהם  

רחבי הארץ    –זה, העשייה שלכם   במסירות מעוררת הערכה. דווקא בימים כאלה,    –החקלאים בכל  החקלאות הישראלית נמשכת 

 .היא עמוד תווך של חוסן, התיישבות ורוח  –מוכיחה שהיא הרבה יותר מכלכלה 

מהשטח ועד השולחנות   –כמדי שבוע, ריכזנו עבורכם את עיקרי ההתפתחויות והפעולות שאנחנו מקדמים במקביל לכל ההתרחשויות ו

 .בירושלים

נשלח על ביטול ההיטלים עדיין מרחף מעל ראשנו. בתחילת השבוע  –ביטול היטלי הסחר  על יבוא תוצרת חקלאית מארצות הברית  

הקשות של ביטול היטלי הסחר על תוצרת   ההשלכותאת  נוהבהר  (. במכתבכאן)ניתן לקרא את המכתב  לשר האוצרמכתב   6צוות ידי 

ולהביא לאובדן פרנסה,  –, חלב, ירקות לתעשייה וענבי היין  )מטעים ונשירים(  חקלאית טרייה מארה"ב, צעד שעלול לפגוע בענפי הצומח

לעצור את ההסכם עד לגיבוש מתווה תמיכה כולל וברור, עם מקורות תקציביים מוגדרים,    נועיבוד חקלאי ותעסוקה בפריפריה. דרש

,  שיפורים טכנולוגייםבציוד והון  את הצרכים המרכזיים: השקעות  נו שנה. במכתב פירט  20-מיליארד ש"ח ל 7.5עד  6.5בהיקף של כ־

שידרוג  , רשת ביטחון כלכלית, מו"פ ו )עובדים זרים ומים( תשומותהוזלת , סיוע ברב שנתיות  פיצוי על אובדן הכנסות, תמיכות שוטפות

משרד האוצר להצגת המתווה  עם יחד עם משרד החקלאות ובטחון המזון לקיים דיון מסודר  . כמו כן, הצענוביטוח נזקי טבעהפוליסות ל

   .המלא

למרבה הצער,  .  לא ברור לנו עדין אם ההסכם נחתם או שייחתם בהמשך  בשבוע שעבר ההסכם מול ארצות הברית היה אמור להיחתם 

חתם מאחורי דלתיים סגורות, מבלי לשתף עומד להיההסכם שצפוי להסדיר את ביטול היטלי הסחר על תוצרת חקלאית טרייה מארה"ב  

לא   ,הנוסח המלא של ההסכם לא נחשףכה,  שהם הצד העיקרי שיישא בתוצאות. עד  –בפרטציבור החקלאים הציבור בכלל ואת את 

כך מרחיקות לכת, שמשנות  -קשה להבין כיצד מתקבלות החלטות כל  .לראשי הארגונים החקלאיים ולא לוועדות הרלוונטיות בכנסת

קדימה בראש וראשונה את החקלאים, ארגוני המגדלים התנועות המיישבות  מבלי לשתף    ,את פני החקלאות הישראלית לעשורים 

ודאי כשמדובר בפרנסת אלפי   ,שקיפות, שיתוף ודיאלוג הם תנאי יסוד לקביעת מדיניות הוגנת .  געו ראשוניםשייפ   שהרי הם אלה

שידוע לנו סעיפי ההסכם הנוגעים לחקלאות אושרו והם זהים לפירוט שמסרנו  כפי .משפחות ועתיד ההתיישבות החקלאית בישראל

 בשבוע שעבר .  שפירסמנו בעידכון

( הוועדה לעובדים זרים  8/7ביום שלישי ) -    פרידה מיענקלה  מוסקוביץ  כיו"ר הוועדה לעובדים זרים  של התאחדות חקלאי ישראל •

של ההתאחדות נפגשה למפגש פרידה מיו"ר הוועדה יענקלה מוסקוביץ. יענקלה הקדיש שנים של עשייה, נחישות ושותפות אמת  

כמו   –ידע לשלב דבקות במטרה עם צניעות, ולפעול  יענקלהלאורך הדרך, לחיזוק החקלאות הישראלית ולקידום תנאי העובדים הזרים. 

רמת הנגב הענקנו  שהתקיים במו"פ של בסיור   ”.כסוס פרא שיודע לדהור קדימה עם עדינות של פרפר"שסיכם מחליפו, דורון לבנה 

בתפקידו  לבנה מאחלים הצלחה רבה ליענק’לה בהמשך הדרך  וגם לדורון  אנו   .סימן קטן להכרת התודה הגדולה שלנו  ,תמונת הוקרהלו  

 .החדש

https://drive.google.com/file/d/12XY-SM9sM_R44019mnHKtVTNjLSEtppA/view?usp=drive_link
https://drive.google.com/file/d/1tggYRJwLCPj4bMbdkXOIDDl7N9NTG7uJ/view?usp=sharing
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ביום חמישי שעבר קיימנו שיחה עם רכזי הוועדות החקלאיות    –  2025ת המים השפירים במערכת הארצית לשנת  אשל הקצ   ניצול •

שיש  להם    חקלאים אחד: מצד  במועצות האזוריות, במטרה לבחון את האפשרות לרכז  מידע על חקלאים בתחום השיפוט של המועצה 

ומצד שני   את המים הבלתי    לנייד  ומעונייניםכל ההקצבה שלהם    אתצפויים לנצל    שאינם  חקלאיםצורך בתוספת מים שפירים 

 .  השיחה התנהלה ברוח חיובית ואנחנו תקווה שיהיה שיתוף פעולה באיסוף המידע מצד האגודות השיתופיות. מנוצלים

דיון סוער בוועדת הכלכלה על מענקי השיבה לתושבי  ( התקיים 7/7ביום שני ) – יון בוועדת כלכלה על מענק השיבה לחוזרים לדרוםד •

ח"כים  .  טענות קשות על חוסר ההוגנות במתן המענקים לתושבים שחוזרים לבתיהם בקיץ הנוכחי  המשתתפים השמיעו  .עוטף עזה

מהקואליציה והאופוזיציה טענו שמדובר לא רק בעניין תקציבי, אלא במשבר אמון של התושבים מול המדינה, במיוחד כלפי אלה שנפגעו  

הדגישו כי למרות סכנת החיים והטילים, לא כל החוזרים מקבלים את  ש  ,ראשי רשויות בעוטףבדיון נכחו    אנושות באוקטובר האחרון.

האוצר טען שהמענקים ניתנו בהתאם למתווה קיים, אך יו"ר הוועדה    תנציג   המענק שהובטח להם, ודורשים תיקון מיידי של העיוות.

יו"ר הוועדה, ח"כ דוד ביטן, הביע  ,  לסיכום הדיון  .השיב שאין לפגוע במי שבחר לשוב לביתו למרות הסיכון, רק בשל שאלת התקצוב

 יזמן ישיבה פנימית עם האוצר ומנהלת תקומה למציאת פתרון. תמיכה במתן מענק גם למי שחוזר כעת, והודיע כי 

( התקיים דיון ראשוני  6/7ביום ראשון שעבר )  –  פ("הרשות הפלשתינאית )הרש  בתחומי  מעסקים  חקלאית  לתוצרת  תמורה  קבלת •

בנושא כלכלה  מוכר    .בוועדת  היה  לא  הנושא  הוועדה.  יו"ר  בפני  והועלה  הוצג  ההנושא  את  לרב  הציגו  ישראל  בנק  ואנשי  נוכחים, 

)מל"ל(   לאומי  לביטחון  המועצה  נציגי  הבעיה.  שהוזמנו  לאמורכבות  אף  על  לדיון  נוסף    ,הגיעו  דיון  זומן  הבא.  ולכן   לשבוע 

. כיום המכסה נמוכה  ברשות הפלשתינאית לבנקים בישראלמבנקים    כספים  העברות  מכסת.1   במרכז הסוגיה קיימות שתי בעיות:

  "המזומן  חוק"  הגבלת.  2  .לאפשר זרימת כספים סדירה  לעדכן את המכסהמדי ואינה תואמת את היקף הפעילות בפועל, ולכן נדרש  

לח"כ שמחה רוטמן,    לפנותאנו בודקים אפשרות  . עובדיםקבלת כסף במזומן מאנשי עסקים שאיתם החקלאים  החוק הישראלי אוסר   –

אנו מודים לח"כ רם בן ברק שהציף את הבעיה ואת . ויצמצמו היקף הפגיעהעל  ענף החקלאות יוזם החוק כדי לבחון התאמות שיקלו 

 . ח"כ דוד ביטן יו"ר וועדת כלכלה שהעלה את נושא לדיון

על פעילות משרדו. היינו  ניר ברקת דיווח בוועדת הכלכלה ( שר הכלכלה ח"כ 7/7ביום שני ) –יווח של שר הכלכלה בוועדת הכלכלה  ד •

על התקדמות ברפורמות להורדת יוקר המחיה, וציין  בדיון כדי לשמוע על הממשקים של משרד הכלכלה עם ענף החקלאות. השר דיווח  

שקידום הגדלת ההיצע והפחתת עלויות העסקתם  והוא המחסור בעובדים זרים, ליוקר המחיה לדבריו  ,כי אחד הגורמים המשמעותיים

הם הכרחיים. כמו כן, הוא דיבר על הרצון לפרק את משטר הנחלות במושבים ולפשט את נושא הקרקעות כדי להגדיל את ההיצע ולייצר  

מה שיתרום להוזלת מחירי התוצרת החקלאית ברקת.  ירידה במחירי הקרקעות,  שתמך בדרישות של משרד החקלאות ושל    ,השר 

גם להסכם   ארה"ב  החקלאים במסגרת הדיונים על הסכם הסחר החדש עם ארה"ב התייחס  נוספים  החדש עם  וגם להסכמי סחר 

אחר הכלכלה  להםא שמשרד  זולה.  י  תוצרת  של  מיבוא  כתוצאה  היצף  למניעת  החוק  את  השר  ציין  כן  הבהיר  כמו  השר  זאת,  עם   .

חברי  רפורמות משמעותיות, ביניהן פירוק מונופולים וחשיפת מחירי מוצרים.   שקיימות מגבלות מצד משרד האוצר שמקשות על יישום

הכנסת הדגישו את חשיבות התעשייה והחקלאות הישראלית, במיוחד בתקופות משבר, וקראו לשיתוף פעולה בין המשרדים לפתרון 

על תמיכתו המשמעותית בחקלאות במסגרת   אנחנו מודים לשר הכלכלה ח"כ ניר ברקת. בעיות יוקר המחיה והשפעתן על הצרכנים

 המו"מ על הסכם הסחר החדש עם ארה"ב . 

בין משרד החקלאות וביטחון המזון, משרד  בנושא ( התקיימה פגישה  6/7ביום ראשון )   - עדכון הסכמי תמיכות לדגי איכות ודגי בסיס  •

מתווה התמיכות לענף חקלאות  טחון המזון  יהוצג ע"י אנשי אגף הדייג במשרד החקלאות ובהאוצר ארגון מגדלי הדגים ואיתנו. בדיון  
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במטרה להגדיל    מעודפי התקציבהון לצד תמיכה בהשקעות  ,תמיכה ישירה פוחתת למגדלי דגי איכותעם התמקדות בהמים בישראל, 

  שלה הם: העיקריים  שהמאפיינים הכלכליים  דגים,  בצריכת  חלה עלייה    2024–2014. בין השנים  את התפוקה מיצור מקומי של דגים

להגדלת  תוכנית  הוצגה   בדיון  , עם מעבר ליבוא פילה טרי וקפוא במקום דג שלם קפוא.  )בעיקר מסין(  ירידה בייצור המקומי ועלייה ביבוא

המקומי בתמיכה    ,הייצור  את הגדלת  . התכנית  2035דגי איכות עד    לעידן ייצור של  ישירה  שחייבת להמשיך להיות מלווה  מדגישה 

ומתקנים סגורים  מדגה משולב  כגון    ,במודלים חדשנייםינה  בהשתתפות משמעותית של המד  ,הוןהיקפי הייצור באמצעות השקעות  

וצג מתווה תמיכות למגדלי דגי הבסיס, בו התמיכה הישירה פוחתת ככל שמאומצים ממשקי גידול  ה . בנוסף,אינטנסיביים לגידול דגים

בסוף הדיון סוכם    .כדי לעמוד ביעדי הייצור  2032–2030הצורך בהשלמת תקציב להשקעות בשנים  הדגשנו את  יעילים. לבסוף,  חדשים ו

 . כדי לחזור )עוד כשבועיים( עם המסקנות להמשך המגעים עד הגעה למתווה מוסכם לומד את הנתונים שהוצגוהאוצר כי 

 

נפתחת. הקורס    קורס מצוינות תפעולית למנהלי תפעול בחקלאות ל  ההרשמה   -  קורס מצוינות תפעולית למנהלי תפעול בחקלאות •

. כאןבאוגוסט. למסיימים תוענק תעודת סיום מטעם מכללת עתיד. לפרטים והרשמה  3 -יתקיים במרכז "קליקה" בשער הנגב החל מה

 .  כאןסילבוס הקורס 

 

ולניוזלטר חודשי   • וביטחון המזון מזמין את החקלאים להישאר מעודכנים להצטרף לטלגרם של המשרד  משרד    - משרד החקלאות 

וביטחון המזון   את כל ההודעות על תמיכות ומענקים, ימי עיון, הנחיות    ומזמיהחקלאות  ולקבל  אתכם להישאר מעודכנים כל הזמן, 

לערוץ  והמלצות של שירות ההדרכה והמקצוע )שה"מ( ועוד המון מידע שמפרסם משרד החקלאות וביטחון המזון . אפשר להצטרף 

 .  פהאו לניוזלטר החודשי . פההטלגרם  

 

בשבוע הקרוב יתקיימו הישיבות המצויינות מטה. מי שרוצה מוזמן להשתתף בישיבות. מי שזקוק    –   ישיבות בכנסת בשבוע הקרוב  •

להלן  .  במייל או  7719091-03מנהלת המשרד שלנו במספר   –לסיוע בהשגת אישור כניסה לכנסת מוזמן ליצור קשר עם יהודית אושרי 

 פירוט  הישיבות שיתקיימו הם:  

 הנוסף להכרזה( בשטח לתכנן ל"הותמ סמכות )הרחבת 23 . סעיף1 –  11:30בשעה  14/7  שני ביום  – הפנים והגנת הסביבהוועדת  ▪

ליישום  הכלכלית  התוכנית  חוק  הצעת  מתוך  הבנייה   לקידום   צו  הצעת .20252  התקציב  לשנת  הכלכלית  המדיניות  )תיקוני חקיקה( 

 .  פה הצבעות. ניתן לראות את החומר  תוקף. ייתכנו הארכת ( )הוראת שעה מועדפים במתחמים

שנת בצורת והשלכותיה על החקלאות   – 10:00בשעה  14/7  שי י לביום ש  –לקידום מנופי צמיחה של ענף החקלאות המשנה וועדת  ▪

 בישראל.  

 . 2025צרכי משק המים לשנת  – 12:00בשעה  14/7ביום שלישי   –לפיקוח כל משק המים  וועדת המשנה  ▪

 מקווים ומצפים לראות   כמובן  נו  וא  נאחל מכאן החלמה מהירה לפצועים בגוף ובנפש, ונחזק את הקהילות וכלל אזרחי ישראל בעורף.
אני מאחל לכלל חיילי צה"ל בכל מקום שהם שיעשו חייל ויחזרו   ישראל.    לקבר, ומי  לחיים ולשיקום החטופים חזרה בארץ, מי    50את  

      .הבייתה בשלום

 אורי    דורמן        

 מזכ"ל התאחדות חקלאי ישראל                                                                                                                    

 יו"ר התאחדות חקלאי ישראל   -עמית יפרח  :העתק         

https://falcha.co.il/product/operations-excellence-aug25/
https://drive.google.com/file/d/11W0LZv_8hgyFkGJfyFFu-4EGKG5EjIDu/view?usp=drive_link
https://go.gov.il/telegram_25
https://go.gov.il/Newsletter_25
mailto:yehudit@iff.co.il
https://fs.knesset.gov.il/25/SecondaryLaw/25_scl_rv_7474651.pdf

